

ကန့်သတ်

ဒုတိယအကြိမ် ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော် (၁၆)ကြိမ်မြောက်ပုံမှန်အစည်းအဝေး တတိယနေ့ (၁၉.၉.၂၀၁၉)ရက်နေ့တွင် ဒေသန္တရစီမံကိန်းနှင့် ဘဏ္ဍာငွေအရအသုံးဆိုင်ရာစိစစ်ရေး ကော်မတီမှ တင်သွင်းသည့် ၂၀၁၉- ၂၀၂၀ ဘဏ္ဍာနှစ်၊ ရှမ်းပြည်နယ်ဒေသန္တရစီမံကိန်း ဥပဒေ(မူကြမ်း)နှင့် စပ်လျဉ်း၍ လွှတ်တော်သို့ စိစစ်သုံးသပ်တင်ပြခြင်း

ဥက္ကဋ္ဌ။ ယခု ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့မှ တင်သွင်းသည့် ၂၀၁၉- ၂၀၂၀ ဘဏ္ဍာနှစ်၊ ရှမ်းပြည်နယ်ဒေသန္တရစီမံကိန်းဥပဒေ(မူကြမ်း)နှင့် စပ်လျဉ်းပြီး ဒေသန္တရစီမံကိန်း နှင့် ဘဏ္ဍာငွေ အရအသုံးဆိုင်ရာစိစစ်ရေးကော်မတီမှ စိစစ်သုံးသပ်တင်ပြဖို့ ဖိတ်ခေါ်ပါတယ်။

ဒေါ်နန်းစမ်းစမ်းအေး၊ အတွင်းရေးမှူး၊ ဒေသန္တရစီမံကိန်းနှင့် ဘဏ္ဍာငွေအရ အသုံးဆိုင်ရာစိစစ်ရေးကော်မတီ။ အားလုံးပဲ မင်္ဂလာပါရင်။ ဒုတိယအကြိမ် ရှမ်းပြည်နယ် လွှတ်တော် (၁၆)ကြိမ်မြောက်ပုံမှန်အစည်းအဝေးသို့ ကြွရောက်လာကြတဲ့ လေးစားအပ်ပါ သော လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌကြီးနှင့်တကွ လွှတ်တော်ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ၊ ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့နှင့် လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်များအားလုံး နှုတ်ခွန်းဆက်သဂါရဝပြုအပ်ပါတယ်။ ယနေ့ အစည်းအဝေးမှာ ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့မှတင်သွင်းသည့် ၂၀၁၉-၂၀၂၀ ဘဏ္ဍာနှစ်၊ ရှမ်းပြည်နယ်ဒေသန္တရစီမံကိန်းဥပဒေ(မူကြမ်း)နှင့်စပ်လျဉ်း၍ ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော် ဒေသန္တရစီမံကိန်းနှင့် ဘဏ္ဍာငွေအရအသုံးဆိုင်ရာ စိစစ်ရေးကော်မတီကိုယ်စား အတွင်းရေးမှူး ဖြစ်သူ သီပေါမြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၁)မှ ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ကျွန်မ နန်းစမ်းစမ်းအေးက အစီရင်ခံစာ ဖတ်ကြားသွားမှာ ဖြစ်ပါတယ်။

နိဒါန်း

ဒုတိယအကြိမ် ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော် (၁၆)ကြိမ်မြောက်ပုံမှန်အစည်းအဝေး (ပထမနေ့) (၁၇.၉.၂၀၁၉)ရက်၌ ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့မှ တင်သွင်းသည့် ၂၀၁၉- ၂၀၂၀ ဘဏ္ဍာနှစ်၊ ရှမ်းပြည်နယ်ဒေသန္တရစီမံကိန်းဥပဒေ(မူကြမ်း)နှင့်ပတ်သက်၍ နည်းဥပဒေ ၆၅ နှင့်အညီ ကော်မတီအစည်းအဝေးကို (၁၂.၉.၂၀၁၉) ရက်နေ့မှ (၁၄.၉.၂၀၁၉) ရက်နေ့အထိ သက်ဆိုင်ရာ ဌာန/ အဖွဲ့အစည်းများနှင့် ကျင်းပပြုလုပ်ခဲ့ပြီး ဤအကြံပြုချက် အစီရင်ခံစာကို နည်းဥပဒေ ၆၆ နှင့်အညီ ပြုစုတင်ပြခြင်း ဖြစ်ပါတယ်။

လေ့လာတွေ့ရှိချက်

ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေ ဇယား ၂ တွင် ဖော်ပြထားသော တိုင်းဒေသကြီး (သို့မဟုတ်) ပြည်နယ်ဥပဒေပြုစာရင်းပါ ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့မှ တင်သွင်းသည့် ၂၀၁၉- ၂၀၂၀ ဘဏ္ဍာနှစ်၊ ရှမ်းပြည်နယ်ဒေသန္တရစီမံကိန်းဥပဒေ(မူကြမ်း)ကို ဒုတိယအကြိမ် ရှမ်းပြည်နယ် လွှတ်တော် (၁၆)ကြိမ်မြောက်ပုံမှန်အစည်းအဝေး (ပထမနေ့) (၁၇.၉.၂၀၁၉)ရက်၌ ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့မှ တင်သွင်းခဲ့ပါတယ်။

ရှမ်းပြည်နယ်၏ ၂၀၁၉-၂၀၂၀ ဘဏ္ဍာနှစ်၊ စုစုပေါင်းထုတ်လုပ်မှုနှင့် ဝန်ဆောင်မှု တန်ဖိုး (GDP)ကို နှစ်အလိုက်ဈေးနှုန်းအရ ၂၀၁၈- ၂၀၁၉ ဘဏ္ဍာနှစ် နှစ်ကုန်ခန့်မှန်း တန်ဖိုးကျပ် (၆,၀၆၆) ဘီလီယံ ဖြစ်ပေါ်ရန်၊ ၂၀၁၉- ၂၀၂၀ ဘဏ္ဍာနှစ် ဒေသန္တရစီမံကိန်းမှာ ကျပ် (၆,၇၂၀) ဘီလီယံ ရရှိရန်နှင့် (၁၀.၈) ရာခိုင်နှုန်း တိုးတက်ပြောင်းလဲရန် ရည်မှန်းထား သည်ကို တွေ့ရှိပါတယ်။

၂၀၁၅- ၂၀၁၆ ဘဏ္ဍာနှစ် ပုံမှန်ဈေးနှုန်းများအရ ၂၀၁၈-၂၀၁၉ ဘဏ္ဍာနှစ် နှစ်ကုန် ခန့်မှန်း တန်ဖိုးကျပ် (၅,၂၀၂) ဘီလီယံ ဖြစ်ပေါ်ရန်၊ ၂၀၁၉-၂၀၂၀ ဘဏ္ဍာနှစ် ဒေသန္တရ စီမံကိန်းတွင် ကျပ် (၅,၅၀၉) ဘီလီယံ ရရှိရန်နှင့် တိုးတက်မှုနှုန်း ၅.၉ ရာခိုင်နှုန်း ဖြစ်ပေါ်ရန် ရည်မှန်းထားပြီး လူတစ်ဦးချင်းစီ၏ ပျမ်းမျှထုတ်လုပ်မှုနှင့် ဝန်ဆောင်မှုတန်ဖိုး (Per Capita GDP)ကို ကျပ် (၁,၀၄၅,၄၇၀)ကျပ် ဖြစ်ပေါ်ရန် ရည်မှန်းထားသည်ကို တွေ့ရှိရပါတယ်။

မြေယာအသုံးချမှုများအနေဖြင့် အသားတင်စိုက်ပျိုးမြေ (၇.၉) ရာခိုင်နှုန်း၊ ပလပ် ထားသည့်မြေ (၁.၂)ရာခိုင်နှုန်း၊ စိုက်ပျိုးနိုင်သောမြေရိုင်း (၁၂.၃)ရာခိုင်နှုန်း၊ ကြိုးဝိုင်း/ ကြိုးပြင် ကာကွယ်တောမြေ (၂၅.၅) ရာခိုင်နှုန်း၊ စိုက်ပျိုးခြင်းမပြုနိုင်သောမြေ (၂၇.၀) ရာခိုင်နှုန်း၊ အခြားမြေ (၂၆.၁) ရာခိုင်နှုန်း ဖြစ်ပေါ်ပြောင်းလဲရန် ရည်မှန်းထားသည်ကို သိရှိရပါတယ်။

ပြည်နယ်အဆင့် ဗဟိုအဖွဲ့အစည်းများ ကျပ်(၄၁.၉) ဘီလီယံ၊ ပြည်ထဲရေးဝန်ကြီးဌာန ကျပ် (၃.၃) ဘီလီယံ၊ ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့ရုံးဝန်ကြီးဌာန ကျပ် (၁.၈) ဘီလီယံ၊ စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန ကျပ် (၁.၈)ဘီလီယံ၊ သယံဇာတနှင့် သဘာဝ ပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေးဝန်ကြီးဌာန ကျပ် (၁.၁)ဘီလီယံ၊ လျှပ်စစ်၊ စွမ်းအင် စက်မှုဝန်ကြီးဌာန ကျပ် (၃၆.၁) ဘီလီယံ၊ ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာန ကျပ် (၃.၈) ဘီလီယံ၊ စီမံကိန်းနှင့် ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီးဌာန ကျပ် (၁.၀) ဘီလီယံ၊ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုနှင့်

နိုင်ငံခြားစီးပွားဆက်သွယ်ရေး ဝန်ကြီးဌာန ကျပ် (၀.၀၂၄)ဘီလီယံ၊ ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ကျပ် (၈၀.၉) ဘီလီယံနှင့် စည်ပင်သာယာရေးအဖွဲ့ ကျပ် (၁၆.၅) ဘီလီယံ၊ စုစုပေါင်း (၁၈၈.၁)ဘီလီယံကို ရှမ်းပြည်နယ် ဘဏ္ဍာရန်ပုံငွေဖြင့် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံရန် လျာထားသည်ကို စိစစ်တွေ့ရှိရပါတယ်။

ရှမ်းပြည်နယ်၏ စီးပွားရေးကဏ္ဍများအလိုက် တိုးတက်မှုနှုန်းများတွင် ကဏ္ဍ(၁၂)ခု ဖြစ်သည့် လယ်ယာကဏ္ဍ၊ သားငါးကဏ္ဍ၊ သတ္တုနှင့် တွင်းထွက်ပစ္စည်းကဏ္ဍ၊ စက်မှုလက်မှုကဏ္ဍ၊ လျှပ်စစ်ဓာတ်အားကဏ္ဍ၊ ဆောက်လုပ်မှုကဏ္ဍ၊ ပို့ဆောင်ရေးကဏ္ဍ၊ ဆက်သွယ်ရေးကဏ္ဍ၊ ငွေရေးကြေးရေးကဏ္ဍ၊ လူမှုရေးနှင့် စီမံခန့်ခွဲရေးကဏ္ဍ၊ ငှားရမ်းခနှင့် အခြားဝန်ဆောင်မှုကဏ္ဍ၊ ကုန်သွယ်မှုကဏ္ဍများမှာ တိုးတက်ရရှိရန် ရည်မှန်းထားပြီး သစ်တောကဏ္ဍကို လျော့နည်းရန် ရည်မှန်းထားကြောင်း စိစစ်တွေ့ရှိရပါတယ်။

အကြံပြုတင်ပြချက်

ပြည်နယ်ဖွံ့ဖြိုးမှုအတွက် ကဏ္ဍအလိုက် ရည်မှန်းချက်ထားရှိသည်မှာ အလွန်ကောင်းမွန်ပါတယ်။ သို့သော်လည်း ချမှတ်ထားသည့် ရည်မှန်းချက်များဟာ ဒေသတစ်ခု၊ အစိတ်အပိုင်းတစ်ခုအတွက်သာ မဟုတ်ဘဲ ပြည်နယ်တစ်ခုလုံး လွှမ်းခြုံနိုင်သည့် ရည်မှန်းချက်များ ချမှတ်နိုင်ရန် အရေးကြီးပါတယ်။

ဖော်ပြပါကဏ္ဍအလိုက် ရည်မှန်းချက်များအား သုံးသပ်ရာ၌ လယ်ယာကဏ္ဍတွင် ကုန်းမြင့်လယ်ယာများ ဖော်ဆောင်ခြင်း၊ သီးနှံအလိုက် မျိုးကောင်းမျိုးသန့်များ ဖြန့်ဖြူးခြင်း၊ (GAP)စနစ်ဖြင့် စိုက်ပျိုးရေးစနစ်ကျင့်သုံးခြင်းစသည်တို့ လုပ်ဆောင်ရန် ရည်ရွယ်ထား သည်ကို တွေ့ရှိရပါတယ်။ ထိုစနစ်များ မှန်မှန်ကန်ကန်နှင့် ကျယ်ကျယ်ပြန့်ပြန့် ဆောင်ရွက် နိုင်ရန်၊ စိုက်ပျိုးရေးကို အဓိကအားထားသည့် မြို့နယ်၊ ဒေသများသို့ ရောက်ရှိအောင် ဖြန့်ဖြူးဝေမျှပေးနိုင်ရန် အရေးကြီးလှပါတယ်။ ထို့အပြင် စိုက်ပျိုးရေးအတွက် လိုအပ်သည့် မြေများ စမ်းသပ်ဓာတ်ခွဲခြင်း၊ သင့်တင့်သည့် သီးနှံများ စမ်းသပ်စိုက်ပျိုးခြင်း၊ မျိုးပင်များ၊ မျိုးစေ့များကို ပြန်လည်ခွဲဝေပေးခြင်းပြုလုပ်နိုင်သည့် (Research Center) နှင့် စိုက်ပျိုးရေးသိပ္ပံကျောင်းကိုလည်း ရှမ်းပြည်နယ် (အရှေ့ပိုင်း)နှင့် ရှမ်းပြည်နယ် (မြောက်ပိုင်း)တို့တွင် တိုးချဲ့ဖွင့်လှစ်ဆောင်ရွက်သင့်ပါတယ်။

သတ္တုနှင့် တွင်းထွက်ပစ္စည်းကဏ္ဍတွင် သဘာဝတွင်းထွက်ပစ္စည်းထုတ်လုပ်မှုမှ ၃.၅ ရာခိုင်နှုန်း ပိုမိုတိုးတက်ထုတ်လုပ်ရန် ရည်မှန်းထားသည်ကို တွေ့ရှိရပါတယ်။ ထိုသို့ ထုတ်လုပ် သည့်နေရာမှာ သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ထိခိုက်မှု၊ ဒေသခံများ၏ သဘောတူညီချက်ရရှိမှုကို အဓိကထားစဉ်းစားပြီး ထိခိုက်မှုမရှိနိုင်သည့် ထုတ်လုပ်မှုပုံစံကို ရွေးချယ်ခွင့်ပြုသင့်ပါတယ်။ ထို့ပြင် Corporate Social Responsibility (CSR) ဟု ခေါ်သည့် လူမှုလုပ်ငန်းတာဝန်ခံယူမှု ကိစ္စကိုလည်း စာချုပ်စာတမ်းထဲတွင် ထည့်သွင်းဆောင်ရွက်သင့်ပါတယ်။

စက်မှုလက်မှုကဏ္ဍတွင် ၆.၈ ရာခိုင်နှုန်း၊ ကုန်ထုတ်လုပ်ငန်းများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရန် ရည်ရွယ်ထားသည်ကို တွေ့ရှိရပါတယ်။ ထိုထုတ်ကုန်များမှာ လက်ဖက်၊ ကော်ဖီ၊ စပျစ်၊ ဂေါ်ဖီထုပ်စသည်တို့ကို အခြောက်ခံပြီး တန်ဖိုးမြင့်ထုတ်ကုန်များအဖြစ် ပြည်ပသို့ တင်ပို့နိုင် သည်အထိ ဆောင်ရွက်ရန်ရှိကြောင်း တွေ့ရှိရပါတယ်။ ထိုသို့ တန်ဖိုးမြင့် ထုတ်ကုန်များ ထုတ်လုပ်ရာတွင် ရှမ်းပြည်နယ် (အရှေ့ပိုင်း)ရှိ ထောပတ်သီး၊ စတော်ဘယ်ရီ၊ ကော်ဖီစေ့၊ ပျားလိမ္မော်သီး၊ ကြယ်ပဲ၊ သံပုရာသီး၊ သရက်သီး၊ သဘောသီး၊ နှင်းသီး၊ ဆားငန်သီး စသည်တို့လည်းကောင်း၊ ရှမ်းပြည်နယ် (မြောက်ပိုင်း)၌ ထွက်ရှိသည့်သီးနှံများဖြစ်သည့် နာနတ်သီး၊ ပြောင်းဖူး၊ လိမ္မော်သီး၊ ကျွဲကောသီး၊ လိုင်ချီးသီး၊ မက်မန်းသီး၊ ချဉ်စော်ခါးသီး၊ မြေပဲ၊ ပဲပုပ်၊ နှမ်း၊ ဖရဲသီး၊ ငှက်ပျောသီး၊ ရှောက်ချိုသီးစသည့် သီးနှံများလည်း တန်ဖိုးမြင့် သီးနှံထုတ်ကုန်အဆင့်ဖြစ်မြောက်စေရန် စီမံချက်ချမှတ်ပြီး ဆောင်ရွက်ပေးသင့်ပါတယ်။

ဆက်သွယ်ရေးကဏ္ဍတွင် ၂၀၁၉- ၂၀၂၀ ဘဏ္ဍာနှစ်၊ ဆက်သွယ်ရေးကဏ္ဍ၏ ဒေသန္တရ စီမံကိန်း ရည်မှန်းချက်ကို နှစ်အလိုက်ဈေးနှုန်းများအရ ကျပ် (၁၇၀.၀)ဘီလီယံနှင့် ပုံမှန် ဈေးနှုန်းများအရ (၇.၇) ရာခိုင်နှုန်းတိုးတက်ရန် ရည်မှန်းထားသည်ကို တွေ့ရှိရပါတယ်။ ဆက်သွယ်ရေးလိုင်းတစ်ခုနှင့်အထက်ရှိပြီးသော နေရာဒေသများတွင် အသစ်များတိုးချဲ့ ဖွင့်လှစ်မည့်အစား ဆက်သွယ်ရေးလိုင်းမရှိသေးသည့် ဝေးလံခေါင်သီနေရာများတွင်လည်း ဦးစားပေးစီမံချက်တွင် ထည့်သွင်းဆောင်ရွက်ရန် အရေးကြီးပါတယ်။

လူမှုရေးနှင့် စီမံခန့်ခွဲရေးကဏ္ဍတွင် ဒေသန္တရစီမံကိန်း ရည်မှန်းချက်ကို နှစ်အလိုက် ဈေးနှုန်းများအရ ကျပ် (၂၀၁.၉) ဘီလီယံ၊ ပုံမှန်ဈေးနှုန်းများအရ (၃.၀)ရာခိုင်နှုန်းတိုးတက်ရန် ရည်မှန်းထားသည်ကို တွေ့ရှိရပါတယ်။ မြန်မာနိုင်ငံမီးသတ်တပ်ဖွဲ့စခန်းများ တိုးချဲ့ဖွင့်လှစ်၍ တပ်ဖွဲ့ဝင်အသစ်များ တိုးချဲ့ခန့်ထားနိုင်ရန်၊ လားရှိုးမြို့နှင့် ကျိုင်းတုံမြို့တို့တွင် ပညာရေး

ကန့်သတ်

၅

ကောလိပ်တိုးချဲ့ဖွင့်လှစ်နိုင်ခဲ့ပြီး သင်တန်းဆင်း ဆရာ၊ ဆရာမများကို တိုးချဲ့ခန့်ထားနိုင်ရန်၊ သူနာပြုနှင့် သားဖွားသင်တန်းကျောင်းဆင်းများ၏ ဝန်ထမ်းဦးရေ တိုးချဲ့ခန့်ထားနိုင်ရန်တို့ကို ရည်မှန်းထားသည်ကို တွေ့ရှိရပါတယ်။ ထိုရည်မှန်းချက်များအပြင် ရှမ်းပြည်နယ်အတွင်း ဒေသအရင်းအမြစ်ကို အဓိကခြိမ်းခြောက်မှုရှိနေသည့် မူးယစ်ဆေးဝါးများကြောင့် လူငယ်များ၊ လူလတ်ပိုင်းများ ရုပ်ပိုင်းဆိုင်ရာ ဆုတ်ယုတ်ခြင်း၊ စိတ်ပိုင်းဆိုင်ရာ အကျင့်စာရိတ္တများ ပျက်ပြားခြင်း၊ လူသားအရင်းအမြစ်များ ဆုံးရှုံးခြင်းကို နေ့စဉ်နှင့်အမျှ ကျွန်မတို့ တွေ့ကြုံနေရပါတယ်။ ထိုလူငယ်များအား လူကောင်းသူကောင်းအဖြစ် ပြန်လည်ပျိုးထောင် ပညာပေးနိုင်ရန်အတွက် အင်မတန်အရေးကြီးပါတယ်။ ထို့ကြောင့် ဆေးစွဲသူလူငယ်များအား မူးယစ်ဆေးဖြတ်ခြင်းနှင့် ပြန်လည်ထူထောင်ရေးစခန်းကို ရှမ်းပြည်နယ် (မြောက်ပိုင်း)နှင့် ရှမ်းပြည်နယ် (အရှေ့ပိုင်း)တွင် တိုးချဲ့ဖွင့်လှစ်ပေးခြင်း၊ စက်မှုလက်မှုလုပ်ငန်းများနှင့် သက်ဆိုင်သည့် (Vocational Training) ကို မြို့နယ်အလိုက် ဖွင့်လှစ်ပေးခြင်း၊ အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းများ ပိုမိုရရှိအောင် မည်သည့်ကုမ္ပဏီ၊ မည်သည့်ဆောက်လုပ်ရေးလုပ်ငန်းတွင်မဆို ဒေသခံလုပ်သားများအား (၅၀)ရာခိုင်နှုန်းအထိ ပါဝင်လုပ်ကိုင်နိုင်ရန် စာချုပ်စာတမ်းများတွင် ထည့်သွင်းဆောင်ရွက်သင့်ပါကြောင်း၊ ဒေသခံဆရာဝန်၊ ဆရာများကို မိမိဒေသတွင် ပြန်လည်တာဝန်ထမ်းဆောင်နိုင်ရေး စီမံပေးသင့်ပါကြောင်း တင်ပြအပ်ပါ တယ်။

ငှားရမ်းခနှင့် အခြားဝန်ဆောင်မှုကဏ္ဍတွင် ဒေသန္တရစီမံကိန်း ရည်မှန်းချက်ကို နှစ်အလိုက် ဈေးနှုန်းများအရ ကျပ် (၆၄၃.၅) ဘီလီယံနှင့် ပုံမှန်ဈေးနှုန်းများအရ (၁၁.၆) ရာခိုင်နှုန်း တိုးတက်ရန် ရည်မှန်းထားသည်ကို တွေ့ရှိရပါတယ်။ ရှမ်းပြည်နယ် (တောင်ပိုင်း) တွင် ထမ်စမ်း သဘာဝလှိုဏ်ဂူ၊ ရွာငံမြို့နယ်ရှိ ရေဝင်ဂူ၊ ရေပြာအိုင်၊ တောကျယ်ရေတံခွန်၊ အရှေ့မြင် အနောက်မြင်တောင်၊ ရှေးဟောင်းပြဒါးလင်းဂူ၊ သဘာဝအပန်းဖြေရန် ရေကန်၊ ရေတံခွန်၊ သဘာဝကျောက်လှိုဏ်ဂူ၊ ရေပူစမ်း၊ ကလောမြို့နယ်၊ နမ့်ပန်တက်ကျေးရွာအနီးရှိ ရှမ်းရိုးမ ဆင်စခန်းတို့နှင့် အင်းလေး၊ တောင်ကြီး၊ မွေတော်ကက္ကူစသည်တို့ကို ခရီးသွားလုပ်ငန်းဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်ရန် ရည်မှန်းထားသည်ကို တွေ့ရှိရပါတယ်။ ထိုရည်မှန်းချက်အပြင် မိုးနဲမြို့နယ်ရှိ ကျိုင်းတောင်း ရေတံခွန်၊ မိုင်းရှူးမြို့နယ်ရှိ ဟိုက်ပါရေတံခွန်၊ လင်းခေးမြို့နယ်ရှိ နမ့်အွန်ရေပူစမ်း၊ မောက်မယ်မြို့နယ်ရှိ နောင်နန်းနွမ်း၊ မိုင်းကိုင်မြို့နယ်ရှိ မွေတော်ဘုရား၊ မိုင်းပန်မြို့နယ်ရှိ နန်းယီဆိုင်ကော်ရေကန်စသည့် ဒေသများအားလည်းကောင်း၊ ရှမ်းပြည်နယ် (အရှေ့ပိုင်း)တွင် နောင်တုံကန်၊ လွယ်မွေစေတီ၊ နှစ်တစ်ရာအိမ်၊ သစ်တစ်ပင်တောင်၊ ဗုဒ္ဓ

ကန့်သတ်

ဥယျာဉ်၊ ပါရုန်တံခါး၊ တာချီလိတ်မိုင်းဖုန်းဆရာတော်၊ နဂါးနှစ်ကောင် ဆရာတော်ကျောင်းများ အားလည်းကောင်း၊ ရှမ်းပြည်နယ်(မြောက်ပိုင်း)တွင်ရှိတဲ့ သီပေါမြို့နယ်ရှိ ဘော်ကြိုဘုရား၊ နမ့်ဟူးနွဲ့ရေတံခွန်၊ Little Bagan၊ တိမ်တောင်ဘုရား၊ ချောင်းဆုံ၊ သီပေါဟော်နန်း၊ နောင်ကော်ကြီး သဘာဝရေကန်၊ ကျောက်မဲမြို့နယ်ရှိ ဂုတ်ထိပ်တံတား၊ စခန်းသာဟော်နန်း၊ ရွှေနတ်တောင်၊ အောင်မြေသာယာ ငြိမ်းချမ်းရေးဘုရားကြီး၊ သိန္နီမြို့နယ်ရှိ စော်ဘွား ဟော်နန်း၊ စော်ဘွားနှင့် ပတ်သက်သည့် နေရာများ၊ ရှမ်းစက္ကူထုတ်လုပ်သည့် နေရာများ စသည့် နိုင်ငံခြားသားများ အလည်အပတ်များ သည့် နာမည်ကျော်ကြားသော နေရာဒေသများကို ခရီးသွားဝန်ဆောင်မှုလုပ်ငန်းများ ပိုမိုဖွံ့ဖြိုးလာစေရန် စီမံချက်တွင် ပြန်လည် ဖြည့်စွက်ရေးဆွဲပြီး ဆောင်ရွက်သင့်ပါကြောင်းနှင့် ခရီးသွားလာရေး ဝန်ဆောင်မှုနှင့် ဆက်စပ်သည့်လုပ်ငန်းများကို အဆိုပါမြို့တို့တွင်လည်း တိုးချဲ့ဖွင့်လှစ် ဝေမျှပေးနိုင်ရန် လိုအပ်ပါကြောင်း တင်ပြအပ်ပါတယ်။

ကုန်သွယ်မှုကဏ္ဍတွင် ဒေသန္တရစီမံကိန်း ရည်မှန်းချက်ကို နှစ်အလိုက်ဈေးနှုန်းများ အရ ကျပ် (၁၄၄၃.၈) ဘီလီယံနှင့် ပုံမှန်ဈေးနှုန်းများအရ (၇.၈)ရာခိုင်နှုန်း တိုးတက်ရန် ရည်မှန်းထားသည်ကို တွေ့ရှိရပါတယ်။ မူဆယ်(၁၀၅)မိုင် ကုန်သွယ်ရေးဇုန်နှင့် ချင်းရွှေဟော်၊ တာချီလိတ်နယ်စပ်ကုန်သွယ်ရေးစခန်းများအနေဖြင့် လယ်ယာထွက်ကုန်ပစ္စည်းတင်ပို့မှုတွင် ကြက်သွန်ဖြူ၊ ကြက်သွန်နီ၊ လက်ဖက်ခြောက်၊ နာနတ်သီး၊ တစ်သျှူးငှက်ပျော၊ ထောပတ်သီး၊ ပြောင်းဖူးစေ့၊ ကော်ဖီစေ့တို့ကို ပို့ကုန်အဖြစ် တင်ပို့ရန် ရည်မှန်းထားသည်ကို တွေ့ရှိရပါ တယ်။ လယ်ထွန်စက်၊ သံနှင့် သံမဏိဆောက်လုပ်ရေး ပစ္စည်းများ၊ လူသုံးကုန်ပစ္စည်းများနှင့် ဆေးဝါးပစ္စည်းများတို့ကို သွင်းကုန်အဖြစ် ကုန်သွယ်နိုင်ရန် ရည်မှန်းထားသည်ကို တွေ့ရှိရ ပါတယ်။ ထိုရည်မှန်းချက်များအပြင် စက်မှုလက်မှုကဏ္ဍတွင် ဖော်ပြခဲ့သည့်အတိုင်း ရှမ်းပြည်နယ် (အရှေ့ပိုင်း)ရှိ သီးနှံများနှင့် ရှမ်းပြည်နယ် (မြောက်ပိုင်း)ရှိ သီးနှံမျိုးစုံတို့အား ပို့ကုန်အဖြစ် တင်ပို့နိုင်ရန် ထည့်သွင်းဆောင်ရွက်သင့်ပါတယ်။

နိဂုံး

ဥပဒေ(မူကြမ်း)တွင် ပြည်နယ်တွင်း စားနပ်ရိက္ခာဖူလုံပိုလျှံစေရန်၊ စိုက်ပျိုးရေးကို အခြေခံသော စက်မှုလုပ်ငန်းများ ဘက်ညီစွာဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာစေရန်၊ စီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်ရေးအထောက်အကူပြုနိုင်သည့် အခြေခံအဆောက်အအုံလုပ်ငန်းများ ဦးစားပေး

ဆောင်ရွက်ရန်၊ အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်း မြင့်မားစေရေးအတွက် အသေးစားနှင့် အလတ်စား လုပ်ငန်းများ ပံ့ပိုးကူညီရန်၊ စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများကို လွတ်လပ်စွာလုပ်ကိုင်ခွင့် ရရှိစေရန်နှင့် ပြည်ပရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုများ တိုးမြှင့်စေရန်တို့ကို အကောင်အထည်ဖော်နိုင်ရေး အတွက် စီမံကိန်း ရေးဆွဲထားသည့် ဥပဒေ(မူကြမ်း)ဖြစ်သည်ကို တွေ့ရှိရပါသဖြင့် သတ္တုနှင့် တွင်းထွက်ပစ္စည်း ကဏ္ဍ၊ စက်မှုလက်မှုကဏ္ဍ၊ ဆက်သွယ်ရေးကဏ္ဍ၊ လူမှုရေးနှင့် စီမံခန့်ခွဲရေး ကဏ္ဍ၊ ငှားရမ်းခနှင့် အခြားဝန်ဆောင်မှုကဏ္ဍ၊ ကုန်သွယ်မှုကဏ္ဍတို့ကို ကော်မတီ၏ အကြံပြုချက် ဆွေးနွေးချက်များအတိုင်း ထည့်သွင်းဆောင်ရွက်သင့်ပါကြောင်း အစီရင်ခံ တင်ပြအပ်ပါတယ်။ အားလုံးကို ကျေးဇူးတင်ပါတယ်ရှင်။

ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့မှ တင်သွင်းသော ၂၀၁၉- ၂၀၂၀ ဘဏ္ဍာနှစ်၊ ရှမ်းပြည်နယ် ဒေသန္တရစီမံကိန်းဥပဒေ(မူကြမ်း)နှင့် စပ်လျဉ်း၍ ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ဝင် ဝန်ကြီးမှ ဆွေးနွေးရှင်းလင်းခြင်းနှင့် လွှတ်တော်၏ အဆုံးအဖြတ်ရယူခြင်း။

ဥက္ကဋ္ဌ။ အစီအစဉ်အရ ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့မှ တင်သွင်းသော ၂၀၁၉-၂၀၂၀ ဘဏ္ဍာနှစ်၊ ရှမ်းပြည်နယ်ဒေသန္တရစီမံကိန်းဥပဒေ(မူကြမ်း)နှင့် စပ်လျဉ်း၍ အတည်ပြုပေး နိုင်ပါရန်အတွက် ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ဝင် စီမံကိန်းနှင့်ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီးက လွှတ်တော်သို့ တင်ပြဖို့ဖြစ်ပါတယ်။

ဦးစိုးညွန့်လွင်(ခ) ဦးစိုးကြီး၊ စီမံကိန်းနှင့် ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီး။ လေးစားအပ်ပါသော ပြည်နယ်လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌကြီးနှင့်တကွ ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များအားလုံး မင်္ဂလာအပေါင်းနှင့် ပြည့်စုံကြပါစေ။ ဒုတိယအကြိမ် ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော် (၁၆)ကြိမ်မြောက် ပုံမှန်အစည်းအဝေး(ပထမနေ့)မှာ ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေ ပုဒ်မ ၁၉၀ (ခ) အရ တင်သွင်းခဲ့တဲ့ ၂၀၁၉-၂၀၂၀ ဘဏ္ဍာနှစ်၊ ရှမ်းပြည်နယ်ဒေသန္တရစီမံကိန်းဥပဒေ(မူကြမ်း) အပေါ် ဆွေးနွေးခဲ့တဲ့ ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်တော်ကြီးများ၏ အပြုသဘော ဆွေးနွေးတင်ပြချက်များ၊ ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော် ဥပဒေပြုရေးကော်မတီနှင့် ရှမ်းပြည်နယ် လွှတ်တော် ဒေသန္တရစီမံကိန်းနှင့် ဘဏ္ဍာငွေအရအသုံးဆိုင်ရာ စိစစ်ရေးကော်မတီတို့၏ တွေ့ရှိချက်၊ သုံးသပ်ချက် အစီရင်ခံစာများအပေါ် အထူးကျေးဇူးတင်ရှိပါကြောင်း ပြောကြား လိုပါတယ်။

ကန့်သတ်

၈

၂၀၁၉-၂၀၂၀ ဘဏ္ဍာနှစ်၊ ရှမ်းပြည်နယ်ဒေသန္တရစီမံကိန်းဥပဒေ(မူကြမ်း)ကို ရေးဆွဲ ပြုစုရာမှာ ကုလသမဂ္ဂ၏ စဉ်ဆက်မပြတ် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုပန်းတိုင် (SDG) (Sustainable Development Goals) မြန်မာနိုင်ငံ၏ ရေရှည်တည်တံ့ခိုင်မြဲပြီး ဟန်ချက်ညီစွာဖွံ့ဖြိုး တိုးတက် သည့် (MSDP) နိုင်ငံတော်၏စီးပွားရေးမူဝါဒ(၁၂)ရပ်နှင့် ရှမ်းပြည်နယ်၏ မူဝါဒများအပေါ် အခြေခံပြီး ရေးဆွဲခဲ့ပါတယ်။ ဒေသန္တရဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် နိုင်ငံတော်က ထောက်ပံ့ ပေးတဲ့ ပြည်နယ်ဘဏ္ဍာရန်ပုံငွေနှင့် ခွဲဝေလျာထားရာမှာလည်း ရရှိနိုင်တဲ့ ခိုင်မာတဲ့ကိန်း ဂဏန်းညွှန်းကိန်း များအပေါ် အခြေခံပြီးတော့ ကိုယ်စားလှယ်တော်ကြီးများ ကိုယ်တိုင်ပါဝင်တဲ့ မြို့နယ်စီမံကိန်း ရေးဆွဲအကောင်အထည်ဖော်ရေးကော်မတီ အစည်းအဝေးများမှာ ဦးစားပေး အလိုက် လျာထား ဆောင်ရွက်နိုင်ခဲ့ပါတယ်။ မြို့နယ်အလိုက်ခွဲဝေလျာထားတဲ့ အခါမှာလည်း အချိုးကျမျှတစေဖို့ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါတယ်။

လာမည့် ၂၀၂၀-၂၀၂၁ ဘဏ္ဍာနှစ်အတွက် လျာထားသည့်အခါ မကြာခင်က ကမ္ဘာ့ဘဏ်က ကောက်ယူခဲ့တဲ့ စစ်တမ်းအပေါ်အခြေခံပြီးတော့ ဖွံ့ဖြိုးမှုအနည်းအများကို ညွှန်းကိန်းတစ်ခုအနေနဲ့ ထည့်သွင်းလျာထားသွားမှာဖြစ်လို့ ဖွံ့ဖြိုးမှုနည်းပါးတဲ့မြို့နယ်များ အတွက် ဘဏ္ဍာငွေပိုမိုရရှိနိုင်ပြီး ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုများ ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးအတွက် ပိုမိုဆောင်ရွက် နိုင်မှာဖြစ်ကြောင်းကိုလည်း ကြိုတင်အသိပေးလိုပါတယ်။

လေးစားအပ်ပါသော လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌကြီး ခင်ဗျား။ ဒုတိယအကြိမ် ရှမ်းပြည်နယ် လွှတ်တော် (၁၆)ကြိမ်မြောက်ပုံမှန်အစည်းအဝေး (ပထမနေ့)မှာ ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေ ပုဒ်မ ၁၉၀ (ခ)အရ ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရက တင်သွင်းခဲ့တဲ့ ၂၀၁၉- ၂၀၂၀ ဘဏ္ဍာနှစ်၊ ရှမ်းပြည်နယ်၏ ဒေသန္တရစီမံကိန်းဥပဒေကြမ်းကို အတည်ပြုပေးနိုင်ပါရန် လေးစားစွာ တင်ပြအပ်ပါတယ် ခင်ဗျား။ အားလုံးကို ကျေးဇူးတင်ပါတယ်။

ဥက္ကဋ္ဌ။ ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ ခင်ဗျား။ ဒုတိယအကြိမ် ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော် (၁၆)ကြိမ်မြောက်ပုံမှန်အစည်းအဝေး၌ ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့မှ တင်သွင်းခဲ့သော ၂၀၁၉- ၂၀၂၀ ဘဏ္ဍာနှစ်၊ ရှမ်းပြည်နယ်ဒေသန္တရစီမံကိန်းဥပဒေ(မူကြမ်း) နှင့်စပ်လျဉ်း၍ လွှတ်တော်က ဆုံးဖြတ်ထားသည့်အတိုင်း အတည်ပြုရန် လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်များက သဘောတူပါသလား ခင်ဗျား။

ကန့်သတ်

ကန့်သတ်

၉

(သုံးကြိမ်တိုင်တိုင်မေးပါသည်။

လွှတ်တော်ကသဘောတူပါသည်)

လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များက သဘောတူတဲ့အတွက် ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့မှ တင်သွင်းခဲ့သော ၂၀၁၉-၂၀၂၀ ဘဏ္ဍာနှစ်၊ ရှမ်းပြည်နယ်ဒေသန္တရစီမံကိန်းဥပဒေ(မူကြမ်း) တစ်ရပ်လုံးကို လွှတ်တော်က ဆုံးဖြတ်ထားသည့်အတိုင်း အတည်ပြုကြောင်း ကြေညာ ပါတယ်။

ကန့်သတ်